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در کمیسیون انرژی اتاق بازرگانی فارس صورت می گیرد؛

بررسی توجیه اقتصادی طرح انتقال آب
 از خلیج فارس به استان فارس

وضعیت وخیم ۱۷۰ بیمار کووید_۱۹ 
در بخش های ICU بیمارستان های فارس

مدیرعامل توانیر در پاسخ به علت خاموشی های بی موقع و بدون برنامه 
و غیر مطابق با جداول ارائه شده اظهار کرد: برای تمام استان ها سقف 
این سقف را رعایت  استان ها  الزام کرده ایم که  تعیین شده و  مصرف 
احتمال  یابد  افزایش  تعیین شده  از سقف  میزان مصرف  اگر  اما  کنند 
وقوع خاموشی وجود دارد و تمام تلاش ما این است که خاموشی اتفاق 

نیفتد اما اگر خاموشی اتفاق افتاد براساس جداول زمانبندی باشد.
به گزارش ایسنا، محمدحسن متولی زاده در نشستی خبری در پاسخ به 
سؤال ایسنا که آیا حق مردم نیست که از زمان خاموشی ها اطلاع یابد و 
چرا خاموشی ها مطابق جداول اعمال نمی شود، گفت: در دو روز اخیر به 
دلیل گرمای هوا شاهد ایجاد مشکلاتی در شبکه بودیم و قرار است که 

جداول خاموشی مطابق با آنچه اتفاق می افتد باشد.
وی با بیان این که امسال گرمای بسیار شدید باعث شد تا مصرف برق 
افزایش یابد و این افزایش در ابعاد مختلفی صورت گرفته است، اظهار 
کرد: حدود ۵۰۰۰ تا ۶۰۰۰ مگاوات مصرف چاه های کشاورزی است 
مسئله بعدی دستگاه های سرمایشی بوده که بسیار زودتر از موعد وارد 

مدار شدند و ۴۰ درصد از مصارف را به خود اختصاص دادند.
نظر  در  مگاوات  هزار   ۶۰ را  پیک  اگر  کرد:  اضافه  توانیر  مدیرعامل 
بگیریم حجم زیادی از سوی وسایل سرمایشی به این بخش اختصاص 
بسیار  آن  حجم  که  نیز  رمزارز  استخراج  مراکز  همچنین  است.  یافته 

گسترش یافته ۲۰۰۰ مگاوات از میزان مصرف را شامل می شود.
متولی زاده با اشاره به دلیل رشد ۲۰ درصدی مصرف برق گفت: علت 
نیروگاه های  نبود  و  برق  افزایش مصرف  مسئله گرمای زودرس،  این 

برق آبی است.
اصلاح قیمت برق راه حل اصلی

وی با بیان این که تمام دنیا مسئله عرضه و تقاضا را به ویژه در بخش 
از  که  سیاست هایی  دلیل  به  کرد:  تصریح  کردند،  حل  قیمت  با  برق 
سالیان گذشته وجود داشته قادر به افزایش قیمت برق نیستیم و اکنون 
این تنها زمانی است  ارزان ترین برق را داریم و در طول صنعت برق 
که ارزان ترین قیمت برق عرضه می شود که همین موضوع باعث شده 

انگیزه لازم برای مصرف بهینه وجود نداشته باشد.
مدیرعامل توانیر ادامه داد: بعضاً این سؤال مطرح می شود که آیا اعمال 
خاموشی ها از قبل قابل پیش بینی بوده یا خیر که باید گفت این شرایط 
قابل پیش بینی نبود چرا که این میزان گرمای شدید و عوامل مصرف 
زیاد که رمزارزها یکی از آنها هستند شرایط را برای ما بسیار دشوار 

کرد علاوه براین برق ارزان موجب شده که افراد تجهیزات استخراج 
رمزارز را به صورت قاچاق وارد کشور و منجر به افزایش برق شوند.

شرایط برق در یک ماه آینده اضطراری است
اضطراری  شرایط  آینده  ماه  یک  حدود  کرد:  اظهار  توانیر  مدیرعامل 

است و امید می رود با کمک مردم از این شرایط عبور کنیم.
 متولی زاده با اشاره به اینکه امسال بارها اعلام شد سال ۱۴۰۰ از چند 
اغلب  و  ایران  در  بی سابقه  است، گفت: گرمای  استثنایی  سالی  جهت 

کشورهای جهان عامل اصلی رشد مصرف برق بود.
وی اضافه کرد: به ازای هر یک درجه افزایش دما حدود ۱۵۰۰ مگاوات 
به مصرف برق کشور اضافه می شود. در ایران به ویژه که ۴۰ درصد 
بسیار  اهمیت  از  این  می شود؛  سرمایشی  وسایل  صرف  برق  مصرف 

زیادی برخوردار است.
متولی زاده گفت: در اغلب کشورهای دنیا گرما مسئله ای جدی است، 
حتی در برخی کشورهای پیشرفته جهان هم منجر به آسیب و تلفات 

انسانی شده است.
برای روزهای آتی است  ما  بعدی  اظهار کرد: مسئله  توانیر  مدیرعامل 
که گرمای شدیدتری در تمام نقاط کشور اتفاق خواهد افتاد؛ بنابراین، 
دقیق تری  توجه  باید  و  است  بیشتر  آتی  هفته  و  هفته  این  حساسیت 

صورت گیرد.
متولی زاده ادامه داد: مسئله دیگر بحث خشکسالی است که در ۵۰ سال 
بخش  در  مصرف  افزایش  به  منجر  هم  عملًا  و  بوده  بی سابقه  گذشته 
و  برق آبی  نیروگاه های  آب  ذخیره  کاهش  به  منجر  هم  و  کشاورزی 

کاهش تولید این نیروگاه ها شده است.
وی افزود: ما از یک طرف با افزایش مصرف و از طرف دیگر با کاهش 

تولید نیروگاه ها مواجه هستیم.
وی ادامه داد: حتی در خود آمریکا هم هشدارهایی برای قطعی برق و 

کاهش مصرف به مردم داده شده است.
متولی زاده همچنین با اشاره به مسئله رمزارزها گفت: این مسئله بویژه 
به عنوان یک عامل رشد مصرف شناخته شده است؛  اخیر  ماه های  در 
متأسفانه در انتهای سال گذشته و اوایل سال جاری، حجم قابل ملاحظه ای 
از دستگاه های استخراج ارزهای دیجیتال وارد مدار شد و این به عنوان 
افزایش  موجب  بود  نشده  لحاظ  برنامه ها  در  که  مصرف کننده ای  یک 

مصرف برق شد.
مدیرعامل توانیر افزود: در شناسایی و برخورد با این افراد، کار به صورت 

جدی در حال انجام است.
کشف ۱۹۶ هزار و ۲۳۳ دستگاه ماینر

این  در   – برق  صنعت  سخنگوی   – مشهدی  رجبی  مصطفی  همچنین 
و  کشف  ماینرهای  تعداد  کرد:  اظهار  رمزارزها  درخصوص  نشست 
توان برق  بوده که  تاکنون ۱۹۶ هزار و ۲۳۳ دستگاه  جمع آوری شده 
کشف  با  و  است  شده  زده  تخمین  مگاوات   ۵۷۰ تعداد  این  مصرفی 
اینها توانسته ایم این میزان را از شبکه جدا کنیم. همچنین فعالیت کلیه 
رمزارزهای مجاز متوقف شده و در زمان آتی که محدودیت ها برطرف 

شود ماینرهای مجاز می توانند به فعالیت خود ادامه دهند.
میلیارد  از ۵۱  بیش  دولت  از  ما  مطالبات  در حال حاضر  به گفته وی 
شرکت های  کنیم  دریافت  را  آن  می توانستیم  اگر  که  است  تومان 

در نشست خبری مدیرعامل توانیر مطرح شد؛

اصلاح قیمت برق راه حل اصلی
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یک فاز آزمایشگاهی وجود دارد که همه واکسن ها در این فاز هستند

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: هیچ کدام از واکسن های ایرانی 
به مرحله تولید صنعتی نرسیده است، همه واکسن ها در فاز آزمایشگاهی 

هستند.
نماینده  هاشمی،  قاضی زاده  امیرحسین  سید  مهر،  به گزارش خبرگزاری 
بیست  برنامه تهران  مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی در 
در رابطه با حضور خود در انتخابات ریاست جمهوری، اظهار داشت: بنده 
وظیفه داشتم که به عنوان نامزد در صحنه حاضر شوم و دیدگاه خود را به 

مردم بگویم و آنها را با دیدگاه جدید آشنا کنم.
وی ادامه داد: نکته حائز اهمیت این است که همه ما در هر جایگاهی با 
هدف قرار دادن حل مشکلات، باید به دولت آینده کمک و همکاری 

کنیم.
در  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد  عضو 
پلتفرم و  با ساخت واکسن کرونا، گفت: در حال حاضر چندین  رابطه 
همه تکنولوژی های ساخت واکسن را در کشور داریم و به کار گرفته 

می شوند.
هیچکدام از واکسن های ایرانی به مرحله تولید صنعتی نرسیده است

همکاری  با  هم  واکسن  دو  این  بر  علاوه  داد:  ادامه  هاشمی  قاضی زاده 
واکسن های  از  هیچکدام  اما  است،  ساخت  حال  در  کوبا  و  اسپوتنیک 
نظر  از  که  برکت  ایران  واکسن  حتی  نرسیده  صنعتی  تولید  به  مذکور 
تولید از بقیه جلوتر است، در حجم زیاد که مورد نیاز کشور بوده به تولید 

نرسیده و احتمالًا تا آخر تابستان بتوانند به تولید در حجم انبوه برسد.
وی افزود: یک فاز آزمایشگاهی وجود دارد که همه واکسن ها در این 

فاز هستند دو مورد به مرحله استفاده اضطراری رسیدند.
ادامه داد: در  عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی، 
حال حاضر واکسن هایی که اجازه استفاده را گرفتند سه تا چهار میلیون 
در ماه تولید می شوند و برای رسیدن به ساخت ۳۰ _  ۴۰ میلیون در ماه 

باید کارخانه آن ساخته شود.
قاضی زاده هاشمی گفت: در حال حاضر واکسن برکت به مرحله تولید 
سه الی چهار میلیون در ماه رسیده است. ضمن دیداری که از بخش تولید 

صنعتی واکسن برکت داشتم متوجه شدم این بخش قابلیت توسعه دارد.
تنها ۵ درصد جمعیت کشور واکسینه شدند

درصد   ۵ حدود  حاضر  حال  در  اینکه  بر  تأکید  با  هاشمی  قاضی زاده 
جمعیت کشور واکسینه شدند، تصریح کرد: آمریکا توانسته مرگ ومیر 
داده  انجام  قدرت  با  را  واکسیناسیون  که  کند  کنترل  ایالت هایی  در  را 
است. در حقیقت برای از بین بردن پاندمی ۱۸ میلیارد دوز واکسن در 
نیاز است که واکسن های موجود در جهان یک چهارم این  طی ۸ ماه 

میزان هم نیستند.
هند، پول گرفت، واکسن نداد / چین هم دیر واکسن را تحویل داد

وی با اشاره به علل تأخیر در واکسیناسیون در داخل، گفت: در ابتدا بحثی 
در مورد واردات واکسن داشتیم که این باعث شد واردات واکسن دیر 
صورت بگیرد، علاوه بر این کشوری مانند هند پول را گرفت اما واکسن 

نداد و یا چین با تأخیر  واکسن را تحویل داد.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی مسئله واکسن را 
استراتژیک عنوان کرد و گفت: این ویروس تا ۵ سال آینده در کشور 
باقی می ماند چرا که کشورهای سازنده واکسن هنوز نیاز داخل خود را 

برطرف نکردند.
از  البته کشوری مانند ترکیه زودتر  قاضی زاده هاشمی خاطرنشان کرد: 
ایران اقدام به خرید واکسن کرد و در مورد اینکه دولت ایران نتوانست 
خرید کند، باید خود دولت در این مورد پاسخگو باشند در حال حاضر 
صحبت های بنده مورد اعتراض قرار گرفته و در ستاد ملی مقابله با کرونا 

می گویند باید شرایط را درک کرد.
وی در مورد عوارض واکسن تصریح کرد: واکسن های وارداتی توسط 
سازمان بهداشت جهانی و وزارت بهداشت تأیید می شوند. البته هر دارویی 

ممکن است عارضه داشته باشد.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی در واکنش به 
داد:  ادامه  شدند،  مسئولان  کاری  ندانم  فدای  مردم  می شود  گفته  اینکه 
از  را  ماهی  با کرونا چند  مقابله  این، بحث  از  می شد قوی تر و سریع تر 

دست دادیم.
قاضی زاده هاشمی در پاسخ به اینکه آیا واکسن دریافت کرده است یا 
خیر، اظهار کرد: خیر بنده واکسن نزدم. البته پزشک هستم و عوض کادر 
درمان و زمانی که نوبت واکسیناسیون کادر درمان بیمارستان شد بنده 

نزدم و گفتم طبق رده بندی سنی با همکارانم در مجلس می زنم.
وی درباره ساخت واکسن ها براساس الگوی ژنتیک مردم همان کشور 
خاطرنشان کرد: در فرآیند ساخت واکسن، تناسب ژنتیکی بسیار سخت 
است هدف از ساخت واکسن کاهش مرگ و میر است و سیستم ایمنی 

بدن را تقویت می کند بلکه کشندگی ویروس را کاهش می دهد.
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا در پایان یادآور شد: توصیه بنده به دولت 
برای مقابله با کرونا این است که اگر دولت با جدیت می خواهد کرونا 
را کنترل کند، سه اقدام اساسی باید انجام دهد. اول اینکه کشور سه هفته 
تعطیل شود که چرخه ویروس از بین برود. دوم اینکه همه مردم مرزنشین 
در عمق ۵۰ کیلومتری باید واکسینه شوند و درنهایت اینکه قرنطینه شدید 

برای ورود و خروج از کشور را اعمال کند.

صفحه1

برای  انگیزه  و  کنند  دریافت  را  خود  مطالبات  می توانستند  خصوصی 
نیز  حاضر  حال  در  اما  می یافت؛  افزایش  این صنعت  در  سرمایه گذاری 
براساس پیش بینی ها می توانیم مطالباتمان را از طریق بودجه داشته باشیم و 

این موضوع به افزایش سرمایه گذاری کمک خواهد کرد.
وی همچنین درخصوص ضرورت استفاده مراکز حساس مانند بیمارستان ها 
از مولدهای اضطراری نیز گفت: بیمارستان ها یا هر مرکز حساس دیگری 
که نیاز حیاتی به برق دارد، موظف به احداث مولدهای اضطراری است 
ضمن آنکه بیمارستان ها و مراکز درمانی هیچگاه در اولویت قطع برق 

قرار نمی گیرند.
چرا برخی استان ها بیش از ۵ ساعت قطع برق دارند

سخنگوی صنعت برق در پاسخ به این سؤال که برخی استان ها بیش از پنج 
ساعت قطع برق برای یک مشترک اعمال می شود، گفت: اگر خاموشی ها 
بر اثر وقوع حادثه نباشد آن را از قبل اطلاع می دهیم اما اگر خاموشی به 

دلیل وقوع حادثه صورت بگیرد امکان اطلاع رسانی وجود ندارد.

تحلیل این خبر را در ستون سمت راست صفحه ی دو بخوانیدتحلیل این خبر را در ستون سمت راست صفحه ی دو بخوانید


